
 
 

 חזרו הביתה

 
 שלומי זיו        אנדריי קוזלוב   נועה ארגמני    אלמוג מאיר ג'אן

 

 והלב הומה

 תקווהו גאווה, שמחה ומתמלא

 

 עלון יחיעם
 

 

 

 ושובל של עצב על המחיר הכבד

 חטופים שצריכים לחזור 120ועל 

 עכשיו!
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 כב שמות לד,
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 פניני ארכיון
 תודה לשוש סיגל
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 ביטחון

במוסדות הביטחון הארציים מתקיימים דיונים ונעשות הערכות שונות לגבי אופן 

תושבי היישוב  25ן ביישובים. נכון לימים אלה ביחיעם ממשיכים שמירת הביטחו

לשאת נשק, להיות זמינים, כשירים ומוכנים ומשתתפים באופן פעיל בשמירה והגנה 

 כולם תחת צו מילואים פעיל.עעל היישוב, 

 

 נוי

דן צוקרמן סיים את עבודתו בקיבוץ. מחליף את דן בניהול הענף מוחמד עפיפי, 

 צד דן כבר שנים. אל מוחמד מצטרף שולי מוחמד, הידוע בשם שולי.שעובד אצלנו ל

 אנחנו מאחלים לצוות הנוי הצלחה ומצפים לראות את קיבוצנו מטופח ופורח.

 

 בטיחות

אנחנו עושים כמיטב יכולתנו לשיפור את הבטיחות והבטחת ביטחונה של 

 אוכלוסיית החברים והילדים.

פעלה שנתי, התקיים סקר בטיחות על ידי כנדרש על פי חוק, לצורך קבל אישור ה

 איש מקצוע בבתי הילדים. ככל שיימצאו ליקויים ויינתנו הערות, נטפל בהתאם.

 בטיחות בדרכים

בעקבות פניות של חברים, אנחנו שבים ומזכירים, כי נהיגה ברכבים חשמליים )כמו 

יגוד לחוק, קלאבכאר(, על ידי בני נוער צעירים שאינם בעלי רשיון נהיגה, היא בנ

 מסוכנת ומסכנת את משתמשי הדרך.

 אנו פונים אל ההורים לגלות אחריות ולציית לחוק.

 להנחיות משרד התחבורה:

https://www.gov.il/he/pages/differences_mobility_scooter 

 

 חניית רכבים

חנות אך ורק במקומות חנייה מסודרים, או בשולי כביש במקום שאינו מהווה יש ל

 הפרעה או חסימה של שביל, מעבר וכו'.

 משולחנו של עידן רז
 מנהל אגודה קהילתית / ועד מקומי

                                                                     

https://www.gov.il/he/pages/differences_mobility_scooter
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 בעלי חיים

 כלבים

נר המועצה אנו חוזרים ומזכירים שיש לנהוג על פי בעלי כלבים, לבקשתו של וטרי

 התקנות הרשומות בחוק )חוק עזר עירוני מטה אשר(.

 ניתן לטייל עם כלב במרחב הציבורי רק כאשר הוא קשור ברצועה.

 אין לשחרר כלבים במרחב הציבורי.

יש לאפשר לכלבים לעשות את צרכיהם רחוק מגני ילדים, דשאים ציבוריים וגינות 

ת ואם קרה שכלב עשה את צרכיו במקום המהווה מטרד, על בעליו לאסוף פרטיו

 את הצרכים בשקית ולהשאיר את המקום נקי.

 עיקור/סירוס חתולים

 לידיעת בעלי החתולים, יש לדאוג לעיקור/סירוס החתולים.

במידה וידוע על חתולי רחוב שאינם מעוקרים/מסורסים, יש לדווח לישי רדל והוא 

 ע לטיפולה של מחלקת הוטרינריה במועצה.יעביר את המיד

 

 אירוח מפונים

כל פנייה לאירוח/ קליטת משפחות מפונים, בודדות או קהילות, יש להעביר דרך 

עידן, על מנת שניתן יהיה לנהל את קליטתן באופן המיטבי בהתאם לצרכי המשפחה 

 מצעים העומדים לרשותנו.אהקהילה ובהתאם לאו /ו

זה למינהלת קליטת מפונים של המועצה, אשר מנוהלת על ידי אנחנו כפופים בעניין 

גזבר המועצה, מנכ"ל המועצה וסגן ראש המועצה, שעומדים בקשרי עבודה הן עם 

 המועצות המפונה והן עם המועצות הקולטות.

המועצה בודקת תוכנית באמצעות עבודת מטה מסודרת, של קליטת קהילות 

 ביישובי המועצה הדרומיים.

 

 שחייהבריכת ה

 .11.6.24בריכת השחייה תיפתח כמידי שנה, ערב חג השבועות, 

פתיחת הבריכה מתאפשרת תחת אישור מיוחד של פיקוד העורף, שאישר החרגה 

 איש. 100להתקהלות ספונטנית של עד 

 

 (6)המשך בעמ' 
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 (5המשך מעמ'  –)משולחנו של עידן 

 

 וסיבה לשמחה

בנוסף לעובדה שקבוצת הכדורגל המקומית משחקת במגרש הכדורגל המחודש 

 באופן קבוע מידי שבוע, נפתחה קבוצת כדורסל של בוגרים ונוער.

 כולם מוזמנים להצטרף. ניתן לפנות לליאור קמינסקי, רכז הקבוצה.

 

 חיות בר

לאחרונה אנחנו פוגשים חיות בר בשטח היישוב. אנו עומדים בקשר עם הרט"ג, 

 הגוף הממונה בעניין זה.
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ימי מלחמה, נראה כי עננה רובצת באופן קבוע מעל ראשנו, לנוכח אוזלת הימים 

 היד של הממשלה והיעדר מנהיגות שתוביל אותנו לחוף מבטחים.

הקטנה שלנו מנסים לשמור על  אנחנו בחלקת האלוהים ,למרות הכלויחד עם זה ו

 שונות ולתת מענה לחברים בתחומי החיים. שגרה, לקדם משימות

 

 השכרות

י המשפחה מושכרים, הבתים המיועדים למכינה מוכנים ומזומנים לקליטתם, ל בתכ

 גם יחידות הדיור הקטנות מוכנות לעולים שיגיעו בחודש אוגוסט.

של חדר  ,יחידות 3השבוע השכרנו  .גם ביחידות הקטנות אנו רואים התאוששות

 אחד קטן, מטבחון שירותים ומקלחת.

 .2024ות אותן הצבנו בתחילת שנת בסך הכול אנו עומדים מאוד יפה במטר

מנהל ההשכרות, עידן רז  פפר, שאולעם אום אנו עובדים בשיתוף פעולה ובת

 כאחראי על קליטת העולים ועל הקשר עם המכינה ואנוכי.

תום שנת שכירות אנו מצרפים לשכר הדירה את במחיר שכר הדירה מוצמד למדד ו

 עלויות המדד.

השנה בשל חוסר  .ו רק שתי יחדות ללא שיפוץמבחינת השיפוצים הגדולים נשאר

החלטנו להשהות את הטיפול בשתי היחידות  ,הוודאות הכלכלי בעקבות המלחמה

 בהתאם לצורך. ,י הבנייןל ידל הזמן עטיפולים שוטפים נעשים כ .האלה

 

 תקשורת

 .פריסת הסיביםמחזור שלישי של בשלב מתקדם מאוד לנמצאים לו אנו בימים א

ה יחברו את הבתים ולאחר מכן נעשה חשיבה מחודשת ובדיקת בסיום הפריס

 צרכים.

לאחרונה התעוררו בעיות עם לחצני המצוקה, מסתבר שהלחצנים אינם עובדים טוב 

 עם הסיבים.

 לכן החלטנו שאת הלחצנים נחבר לחוטי הנחושת שהיו טרם הסיבים ועדיין קיימים.

 (8)המשך בעמ' 

 
 

 של המשולחנ

 מנהלת קהילה -אתי קלדס 
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 (7המשך מעמ'  –)משולחנה של אתי 

 

 דירות אירוח

מאז תחילת המלחמה הפעילות בחדרי האירוח פחתה מאוד, ולכן השכרנו את 

. היחידה הגדולה למורן מהנהלת חשבונות שהוא ומשפחתו מפונים מראש הנקרה

ובכך אנחנו גם עוזרים למשפחה מפונה וגם שומרים על רמת ההכנסות של חדרי 

 האירוח.

במקביל אנחנו מנסים גם להשכיר את היחידה השנייה, למשפחות מפונים כך 

 שתישאר רק היחדה הקטנה לצרכי החברים. 

 

 כלבו

שהנושא  הובאה בכל בו, מרגע שפרלה הודיעה על יציאתה לפנסיה וסיום עבודת

 .ל בו לעתידקבלו החלטות לגבי האפיונים של הכועד הנהלה והתני בפ

 נציגי ציבור.והוקם צוות איתור הכולל: מנהלים, משאבי אנוש, נציגי וועד הנהלה 

בפגישה הראשונה הוגדרו הצרכים השונים, ולאחר מכן יצא קול קורא פנימי 

 וחיצוני.

מות הצוות האחראי על בפגישה השנייה של צוות האיתור נעשתה סקירה על התקד

 מיפויי הפניות וניתן אור ירוק להמשך המיונים.

 

 בריאות

  .פרד ממנהיואז נ עם ויטה חודש הבא מסיימת רחלה את תהליך החפיפההבתחילת 

 פרטים על אירוע הפרידה יפורסמו בהמשך.

הגשת ערעורים והגדלת  ,י זכויות של חבריםבחודש זה עסקנו רבות במיצו

 ח הלאומי בשעות סיעוד.השתתפות הביטו

אני רוצה להזכיר לחברים שחשוב מאוד  נו חברים שעוד לא עשו ייפוי כוח.יליוו

את . המלווה את החברים ,לעשות ייפוי כוח, ניתן להתייעץ עם עו"ד עדי סלומון

 מספר הטלפון ניתן לקבל מיאנה במשרד.

שאים לטיפול הביאה כמה נוש ,ויטה בראשות בחודש שעבר התכנסה וועדת בריאות

 והחלטה של הוועדה.

ל פגישה להביא נושא אחד ולמצות את ום הישיבה הוחלט לייעל את העבודה ובכבת

כולל קבלת החלטות שיפורסמו לציבור ואולי חלקן גם יגיעו  ,הנושא עד תום

 לשיחת קיבוץ.
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כפי שהוגדר מראש  ,מרחיבה את תחומי אחריותה ,המזכירה הרפואית ,דורית

 בהגדרות התפקיד שלה.

סדר  על מנת לעשותקביעת תורים לטיפולי הפיזיותרפיה,  דורית תעסוק בנושא

 ל מי שצריך לקבל מענה.אפשר לכבתחום ול

של המטופל  אי יכולתבשל  ,פרטניים בבית טרפיהפיזיו טיפולי ,זה המקום להזכיר

 מול ויטה. , יש לתאםלהגיע  לקליניקה

 ושני דיירי חוץ. קיבוץ חברי 4שישה דיירים,  ישנםבבית המשפחתי נוסף דייר וכרגע 

חוג ובבית המשפחתי מתקיימים חוג התעמלות לגיל השלישי בהנחיית עידית ליטני 

 "ביודנסה" בהנחיית אבלין אקרמן.

 

 

 

 

 אני מאחלת לכולנו ימים שקטים ורגועים מלאים בבשורות טובות 

 מי ייתן והחטופים ישובו לביתם עוד היום

 שנחגוג בשמחת עובדי אדמה את חג השבועות

 בשקט ובביטחה

הונדע ימים טובים מאל

 
 

 
 

  | rutcohen@yechiam.org.il | 0523750050כהןעורכת: רותי 

rutcohen@yechiam.org.il | 0523750050                  



 10                                                                                         2024יוני  עלון יחיעם

 

 תושבי יחיעם וצוות ההנהלה,

וחצי שנים בהן הופקדה בידיי השמירה והטיפוח של הגינון הציבורי,  7לאחר 

 ביקשתי לסיים את עבודתי ולהמשיך בדרכי .

 מה היה לנו?

תחת שיתוף הפעולה עם נוי געתון. לאט לאט  2017התחלתי את עבודתי בראשית 

 שורשי הקיבוץ הוותיקים והמתחדשים על כל גווניהם.הכרתי את 

למדתי מהידע הרב וניסיון רב השנים של ותיקי הענף, יוסי סיגל ויהודה בן גיגי, 

 זכיתי לעבוד כתף אל כתף עם חיים אלפנדרי המסור והאיכפתי. 

לצד טיפוח החצר והדאגה לכל מה שנקרה בדרכיכם, היה חשוב לי מאוד לשלב את 

 ץ בעבודת הנוי בעת החופשות מבית הספר.נערי הקיבו

נערים שהוסיפו גוון חברתי, תרמו מעצמם  2-3כך מידי קיץ, ענף הנוי אימץ לחיקו 

 לענף, למדו מה היא עבודה קשה בחום ואפילו חסכו קצת כסף כיס.
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בקשת לטפח גם את במהלך שנותיי בענף ניסיתי לקדם גישה יותר אקולוגית שמ

הצומח עליה. לכן פחות שטחים רוססו והטיפול הוסב לחרמש  הקרקע ולא רק את

בלבד וזריעת צמחיה שתכסה את הקרקע ותפחית לאורך זמן את עשביית החורף 

 והאביב.

גאה לציין שבמהלך השנים בהן ניהלתי את הענף הייתי שותף שתילת עצים. אני 

עצים בשטחי הקיבוץ, ביניהם עצי נוי ופרי וכמובן שתילה  400 -לשתילה של יותר מ 

 של צמחי תבלין ועוד.

 בוסתנים שאני ממליץ לעקוב אחריהם:

 סוגי התאנים, ליד שי ואשרה.  5בוסתן 

 .בוסתן בשיתוף עמותת האלון מול בית העלמין

שמחתי על שיתוף הפעולה הפורה עם יהודה בן גיגי להוספת ספסלי ישיבה במרחב 

הציבורי ואדניות עץ בשימוש חוזר. החיבור הרב דורי של סבא יהודה, עם ענף הנוי 

 והנערים שסייעו בצביעה, הניב פרויקט מרשים וחיוני לרווחת תושבי הקיבוץ .

. בחלק מראשי המערכת ביצענו שדרגנו את מערכות ההשקיה הממוחשבות בקיבוץ

 מעבר לטעינה סולארית במקום סוללות.

חידשנו את בריכת אגירה, ואת גן איתן, כולל ניקון יסודי, צביעה ואיטום בשיתוף 

צוות הבניין והחצר. עשינו מתיחת פנים לגן איתן, שהפך לגן קיימות, עם מטבח 

 מלבני אדמה שהולך ומתחדש בעזרת בני הנוער.

 ולסיכום,

לעידן, לאתי וליאנה, על ההזדמנות שניתנה לי  תודה מעומק הלב להנהלת הקיבוץ.

להביא את עצמי לתפקיד המאתגר והמרתק של ניהול גן הנוי בקיבוץ. תודה לכם על 

הסברת הפנים גם כשלא תמיד הייתי נחמד )בכל זאת עבודה פיזית קשה ומעייפת(. 

לישי וצוות הבניין על עבודת הצוות  תודה לרכזי הענפים והעובדים בקיבוץ, במיוחד

 הטובה ששיפרה לכולנו את המרחב הציבורי והפרטי.

בנוסף, נהניתי וזכיתי לגור בקיבוץ, אמנם לתקופה קצרה מאוד אבל משמעותית 

 ומהנה.

החל מתחילת חודש יוני אני יוצא עם משפחתי לדרך חדשה ומאתגרת בארץ אחרת, 

 בתקווה להמשיך

 ה לאדם ולאדמה בכל מקום שאליו נגיע.את אותה השקעה ודאג

אני משאיר אחרי מורשת קיבוצית מפוארת, בקיבוץ הכי יפה בארץ עם אנשים 

 חמים ונפלאים בפינת גן העדן, הטובל בחורש ירוק והררי.

 (12)המשך בעמ' 
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 (11המשך מעמ'  –)פרידה מדן 

 

מוחמד עפיפי, שעובד לצידי בענף כבר  -יחליף אותי שותפי לצוות, האחד והיחיד

שנים. אני סמוך ובטוח שמוחמד ימצא את דרכו בהובלת הענף לצד עובד  5כמעט 

לו את חדש ונמרץ שייקלט בקרוב ויצטרף לצוות. מכם אני מבקש לתמוך בו ולתת 

 הזמן הנדרש להתאפס, כדי להמשיך ולשמור על יחיעם ירוקה ושמחה.

 0523760170לפניות בנושאי גינון, ניתן לפנות למוחמד 

 בברכה,

 דן

 

 

 

 

 
 פינת חמד נוספת פרי יצירתו של יהודה בן גיגי
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 סדנת הקרמיקה של גמלאי יחיעם ופרויקט "כלניות לפני הגשם"

 רותי בר הלל

בשמונת החודשים האחרונים נפגשים גמלאי יחיעם בכל שבוע לסדנת קרמיקה. 

בסדנה לומדים החברים טכניקות של פיסול לצד הכנת כלים שימושיים. כחודש לאחר 

המלחמה התפרסם בעיתון פרויקט שנקרא "כלניות לפני הגשם", שמטרתו  שהחלה

הצבת עשרות אלפי כלניות בכל רחבי העוטף, בבתי עלמין וביישובים שונים. חברי 

הסדנה החליטו לקחת חלק בפרויקט החשוב הזה ולהקדיש חלק מזמן הסדנה ליצירת 

 הכלניות.

 
 (14)המשך בעמ' 
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 (13המשך מעמ'  –מלאים )סדנת קרמיקה ג

 

בתהליך הכנת הכלניות היו מספר שלבים: החל מרידוד החומר, חיתוך לצורת כלנית 

פה. השלב האחרון לפי פורמט שנשלח אלינו, הרכבת הכלנית ולאחר מכן ייבוש ושרי

היה כמובן צביעת הכלניות והכנסתן לשריפה נוספת עד לתוצר המוגמר. בהכנת 

הכלניות ובשלבים השונים לקחו חלק כל משתתפי סדנת הקרמיקה של גמלאי יחיעם, 

 משתתפים, ברובם קבועים המתמידים להגיע.  12-15-המונה כ

ם נשלחו הכלניות אל מרכז העבודה על יצירת הכלניות נמשכה מספר חודשים, שבסופ

לוגיסטי, שם מרוכזים כל המשלוחים של הכלניות מכל רחבי הארץ, ומשם הן יוצאות 

)כאשר הן כבר מחוברות עם מוט( לנקודות בדרום הארץ בהן יוצבו. התכנון הוא 

 .7.10.24להציב עשרות אלפי כלניות ברחבי העוטף לקראת יום השנה 

 
 .יבוץ יחיעם על התמיכה בקיום הסדנהלהנהלת ק להודותהזדמנות זו ה

 .להצטרף אלינו לסדנה, מוזמנים המעוניינים ליצור בחימר נוספיםחברים 

 בספרייה, 11-12:15בימי שני בין השעות 

 לזמן של יצירה והנאה!
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 מהשיאי יבול בצל המלח

 

  

 

 הלב של חקלאות יחיעם

אנחנו נחשבים לייצואן גדול אנחנו בשלישיה הראשונה באזור ובאמת באבוקדו "

רוב היבול שלנו הולך לייצוא", אומר נאזם "השנה התברכנו גם בהרבה מאד יבול 

 וגם במחירים טובים".

ודמות, גידול האבוקדו הוא הלב של חקלאות היום, לדבריו, להבדיל משנים ק

 יחיעם.

"זה כתוצאה מחידוש המטע והגדלתו", מדגיש נאזם, "בזכות קרייג וירון, שזיהו 

שהביקוש לאבוקדו עולה, הכנסנו בנטיעות החדשות זנים מאחרים ומקדימים, כך 

 חודשים. 12שאנחנו מוכרים על פני תקופה ארוכה יותר. קוטפים כמעט 

 (16מ' )המשך בע

"השנה היתה עונה טובה 

לאבוקדו. את העונה 

הנמשכת מאוגוסט עד 

שבועות, סיימנו פעם 

ראשונה בהיסטוריה של 

טון",  2,140עם  ,יחיעם

אומר בגאווה וסיפוק, נאזם 

 ביסאן, מנהל החקלאות.

 

בתמונה: נאזם עם חלקי רקטה 
 שנפלה בשדה

 

ד הוא מציין, שהשנה, עו

מלבד העבודה השוטפת, 

נאלצו אנשי החקלאות גם 

לעבוד בצל המלחמה ועמדו 

 במבחן בכבוד רב
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 (15המשך מעמ'  –)חקלאות יחיעם 

 

 
באמצעות ממשק חדש והחלפת זנים, הגענו למצב שההשקעה מחזירה את עצמה 

 טון לדונם 2.5מ  יותר מהר ואנחנו מצליחים להוציא ייתר

עכשיו עיקר העבודה באבוקדו היא הכנת השטח לעונה הבאה, שתתחיל באוגוסט 
24-25." 

 

 גידול הבננות מאבד תאוצה

נמכרות במחירים נמוכים מאד", מפרט נאזם, "ולמרות   ,לעומת זאתהבננות, "

 שאנחנו  בחמישיה הראשונה של המגדלים, תחום הבננות יורד בחשיבותו.
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לכן הקטנו את שטחי הבננות במגמה לגדל מתחת לבתי הרשת של הבננות גידולי 

דונם  50קיץ, שיכניסו כספים גם בקיץ סוף יולי תחילת  אוגוסט. השנה שתלנו 

דונם בצל. עושים את זה מסודר ומקצועי, עם הדרכה  50 -דונם מלון ו 10טיח, אב

ופיקוח של משרד החקלאות, תחת אותו צוות עובדים. שיווק התוצרת נעשה דרך 

 חברת דרך גליל".

 

 

 ילדות קשה

הגידול הצעיר ביותר בחקלאות יחיעם, החממות ההידרופוניות, עבר לא מעט קשיי 

 ילדות והתבגרות.

  

 
 

"אחרי שבשנה שעברה כמעט הופסקה הפעילות" מספר נאזם, "ביטלנו את 

השותפות עם חניתה העברנו את השיווק לחברת גליל, שמשווקת את האבוקדו 

ויתר התוצרת שלנו ואנחנו עובדים ישירות מול חברת גליל, עשינו הדרכה מקצועית 

ווה שכל זה לעובדים והצלחנו לצמצמם את הפחת לשתילים בודדים בלבד. בתק

 יעלה אותנו על הדרך הנכונה".

 (18)המשך בעמ' 
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 (17המשך מעמ'  –)חקלאות יחיעם 

 

 המבחן הגדול

נאזם, "עבדנו תחת אש ובלחץ "בתקופת המלחמה שלא הסתיימה עדיין", מספר 

ואני רוצה לציין בהערכה רבה ותודה גדולה, שכל העובדים שלנו נשארו איתנו, אף 

 13אחד לא ברח ולא נטש וכולם נתנו את הנשמה ועמדו בכבוד במבחן. יש לנו 

פיליפנים. בהתחלה קיצרנו להם את ימי העבודה. דיברנו  3קמבודים ו  3תאילנדים, 

נו להם כל הזמן מה קורה. היום הם כבר במצב שהם יודעים איתם הרבה והסבר

 להבחין בעצמם בין כניסה ליציאה. להגיד זה שלנו וזה שלהם.

 
 

 צוות מגובש

"חקלאות יחיעם", אומר נאזם, מנהל הענף ומוותיקי המקום, "מתנהלת היום כצוות 

הידע אחד, מגובש, מקצועי ועם זיקה ואהבה רבה למקום. קרייג תורם הרבה מ

 והנסיון שלו, באופן כללי ובמיוחד בבננות. ירון מלווה אותנו מאד מקרוב בידע

 ובנסיון שלו ואני חושב שהענף מתנהל לתפארת קיבוץ יחיעם".

שנפגע  תחוםה

במלחמה", הוא אומר, 

"זה האנונה, כי בגלל 

הוראות פיקוד העורף, 

היו ימים שלא הורשינו 

להיכנס לקטוף ונשר 

הרבה פרי. באנונה פרי 

שלא נקטף בזמנו תוך 

 יומיים נושר. יום 

טון  50 -איבדנו כ 

מתוך סך היבול שעמד 

 טון". 140על 

 

 
 
 
 

המלגזה נקראה למילואים 
ב'צו שמונה', משרתת את 
 צ.ה.ל כבר יותר מחצי שנה
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 מנכ"ל מעדני יחיעם –אי נאמן יוח

 

בסוף חודש מאי קיימנו ביקור וסיור מודרך במפעל לחברי יחיעם ובאופן מיוחד 

 לוותיקים 

אנו, חברי הנהלת המפעל, רצינו להציג בפניכם את המכונות החדשות, בד בבד עם 

סקירת והבנת מחזור הפעילות, הקושי והאחריות המוטלת על העובדים בקווי 

 היצור. 

המחויבות של כולנו להצלחת החברה והמפעל בעולם תחרותי במצב שגרה  את

ומורכב עוד יותר במצב של מלחמה, שירות מילואים, עובדים מפונים ומתח תמידי 

 אותו כולנו חווים. 

עוד רצינו לשתף אותכם, בין אם עבדתם במפעל, רבים מכם, או בחקלאות, בחינוך, 

לכם מכנה משותף והוא,  קשר, שייכות,  בתנועה ובמילוי תפקידים בקבוץ. יש

 אהדה, אותם רצינו לחזק ובעיקר להודות לכם.

 

  

 
 (20)המשך בעמ' 

 

 במעדני יחיעם סיור ומפגש
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 (19המשך מעמ'  –)סיור ומפגש במעדני 
 

 

קבוצות  3-לאפשר קשב ולהעביר את המידע באופן מקצועי, הסיור התבצע ב כדי

אותן הובילו מוריה פנחס, מהנדסת מזון מנהלת האיכות מזה עשור ויותר , בת 

מעלות, חברת מושב עין יעקב, ארז אטקין, מהנדס מזון, הטכנולוג הראשי של 

 שנה.  30המפעל מזה 

ניון במשרה חלקית. המדריך השלישי היה בשנים האחרונות ארז מרצה בתל חי ובטכ

 עשורים.  3-מיודענו תמיר דגן, מנהל השיווק והמכירות מזה יותר מ 

 :גולת הכותרת של הסיור היו

מערך סריקה, פריסה וסידור אוטומטי, כמעט ללא מגע יד אדם, של מגוון  -הוויפאק 

מערך  -מזומה רחב של מוצרים פרוסים במגוון רחב של אריזות, נוחות ויפות.  ה

שקילה קומבינטורי, עם מכונת אריזה ורטיקאלית לנקניקיות ונשנושי קבנוס 

 בגדלים ומשקלים שונים ומדויקים, ארוזים במארזי שקית, באווירה מבוקרת.
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במהלך הסיור ראו החברים את חדרי ההתססה והייבוש )לא טבק( של נקניקי הסלמי 

המובחרים, סרוולט, צרפתי, פרושוטו ונוספים, שהם הקרם דה לה קרם של מוצרי 

 מעדני יחיעם ואולי אף של כל הסלמי הכשר בישראל. 

ית של התנורים, התשתיות, ההקפדה, הניקיון וכאמור העבודה הקשה והאחרא

 העובדים, איפשרו הבנה ותפישה שלמה התהליך כולו, כך אנו מקווים. 

 
 צילומים: מוקי ויינברגר / זיו לבני

 

ריצ'י האנטר, לכיבוד קל, בהשתתפות במועדון  בחלקו השני של המפגש התכנסנו

יוסף עליאש ויונתן אביבי, מנהלי ובעלי קרן גרין לנטרן אשר רכשה מקיבוץ יחיעם 

 ות מעדני יחיעם, לפני שנתיים. ממני 51%

יונתן סקר באמצעות מצגת מרשימה ומעשירה את פעילות מעדני יחיעם בשנת 

, תוך הצגת נתונים בהירים באופן פתוח ולצידם הסבר על מפת התחרות, 2023

 מגמות בשוק ותוכניות של המפעל.

 חברות וחברים שאלו שאלות, העירו והתייחסו.

תחושה טובה לחברים, על שהצלחנו באמצעות היכרות נפרדנו בהענקת שי צנוע ו

מחודשת עם המפעל, להעביר מסר של הערכה ותודה לכל וותיקי יחיעם על 

 ראשוניות, התמדה ויצירה.

 יש תוצאות לעמלכם. 
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 הגיל הרך

החגים השנה צנועים יותר והשמחה שקטה. החגיגות מתקיימות בתוך המערכת, 

לרוב בתוך הגן ועם זאת אנחנו מנסים ככל האפשר לשמור על שגרה ולתת לילדים 

 תחושה רגילה ובטוחה.

את חגיגת פורים ציינו ילדי גן זמיר וגנון אנקור ביחד באנקור. תהלוכת התחפושות 

 נערכה בתוך הגן, בשירה וריקודים.

 

 
 ילדי הגנים זמיר ואנקור בחגיגת פורים

 

 

בפסח אירח גן זמיר את ילדי אנקור בחורשה הסמוכה לגן, שם בנו הילדים הגן 

 חד.טאבון והקטנים הוזמנו להכין מצות איתם בי

 

 חינוך

 וחיה עצמון סער לוישל  ןמשולחנ
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 בונים טאבון

 

 ביום העצמאות ערכנו בכל גן ארוחה ישראלית והילדים הכינו חבילות לחיילים.

יית פיתות בטאבון בל"ג בעומר שוב התארחו ילדי אנקור אצל גן זמיר לאפ

 ומשחקים בחורשה.

 

 
 

 (24)המשך בעמ' 
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 (23המשך מעמ'  –)חינוך 

 

וי ביום יום אנחנו מתנהלים תחת הוראות פיקוד העורף. טיולים מותרים רק בליו

 צוות גדול יותר.

 מקפידים מאד לטייל רק בסמיכות למקלטים ומיגוניות ורק באזור הגנים.

הילדים מאומנים בתגובה לאזעקות אפשריות, מתאמנים על שכיבה על הארץ 

וכיסוי הראש בידיים וכן בהתפנות מהירה ככל האפשר, אך זהירה, לאזור המוגן 

 הקרוב ביותר.

 חדרי ביטחון. בבתי הילדים עצמם יש כמובן 

  

 
 ל"ג בעומר בחורשה הסמוכה לגן

 

בחג השבועות יחגגו הילדים את סדר שבועות כל אחד בגנו ונייחל שכולם ישובו 

 במהרה ובשלום לבתיהם.

 

 פנינו לקיץ

שגרת היומיום של הילדים נמשכת במהלך חודשי הקיץ. הגננות יוצאות לחופשת 

ו יורד. הפעילות מותאמת כמובן למזג קיץ, אבל סדר הגודל של צוות העובדות אינ

 האוויר.

 השגרה נמשכת רגועה ככל האפשר, חוגים, פעיליות, משחק בחצר.

 אנחנו מייחלים לשובם לשלום של כל החטופים והחיילים.
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 במרכזונים

הילדים  .עם תחנות משחק שהמדריכות הכינו ,בקרנבל פוריםחגגנו את חג הפורים 

 הגדולים.נהנו מאוד וגם אנחנו, 

 
 

 

 
 (26)המשך בעמ' 

במגוון נהנינו חג הפסח ב

  .פעילויות

. odtסדנת ב הילדים השתתפו

ו מצות ינאפלקראת החג 

 קיימנו סדר פסח משותף. ו

 

יום העצמאות אספנו  כבודל

מוצרים למען החיילים 

 לינו. עששומרים 
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  .הילדים עבורמגוון סדנאות ב ,בשיתוף המועצה ,במהלך חודש מאי התחלנו

 לילדים. נוספות סדנאות העשרה  צפיותבהמשך וסדנת בובנות, סדנת אנמציה, 
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 הנעורים

 רוזנברג. המדבי"ת רומי  פעילים מאד בהדרכתהנעורים בני 

 
 בקיבוץ עין השופט ונהנו מאוד. התארחו החבר'ה חג הפסח מהלך ב

 .ממעגלי שיח ונהנינומדורה  בל"ג בעומר הדלקנו

 ך.פרסומים ופרטים בהמש פנינו לקראת חופשת הקיץ  בחינוך החברתי קהילתי.

 שלוםלשכל החיילים יחזרו הביתה ויחזרו הביתה במהרה,  יםפוחטהאנו מקווים ש
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 2024פורים 

 גמדים וענקים

 ,”2024גמדים וענקים “ומהנה  את חג הפורים פתחנו במשחק חברתי, יצירתי

 .שמטרתו לפנק ולעשות מעשים טובים למען מישהו אחר בקהילה שלנו

 ,רפנו מספר שאלות מנחותיפתחנו הרשמה לכלל הקהילה וצ ?איך התנהל המשחק

מידע על אלרגיות או  -שיתנו מידע לגמדים אודות הענקים העתידיים שלהם 

ה לספר שתי עובדות מעניינות על רגישויות, מספר בני הבית וגילאים ובקש

 .המשפחה

ערכנו הגרלה סודית ומפוקחת בה צוותו הגמדים לענקים. גם חברי הצוות השתתפו 

 .במשחק ולא ידעו את תוצאות ההגרלה במלואן

משפחות לשלושה ימים של משימות, פינוקים, ארוחות  33ביום החג יצאו 

נראו כמותן והיו ברמה הכי שלא  ,מושקעות, מתנות ומחוות מרגשות ויצירתיות

  גבוהה עבור הענקים שלהם.

  כל ענק שקיבל מחווה מהגמד שלו פרגן והודה לו בקבוצת הוואטסאפ של יחיעם.

ביום השלישי, ערכנו סבב חשיפות מרגש בו ניחשנו וגילינו מי היה הגמד של כל 

 .משפחה

 :תודה מיוחד לצוות הנפלא

שלקחו את משחק הגמדים רמה  ,גני כורש, ענת מוסי, נעמי ספרי ואושרה רוזנברג

 !אחת מעל הכל והיו ליועצים, מסבירים ושליחים במשך שלושה ימים

 !רםותודה מיוחדת לכל המשתתפים: על משחק מושקע, חברי, מפרגן וזו

כמה מרגש ומשמח לקבל אהבה בהפתעה ובעיקר ממלא את הלב זו ההשקעה 

  והנתינה למען מישהו אחר.

זו הייתה הזדמנות מדהימה להכיר אנשים נוספים בקהילה שלנו, לחבק ולחזק 

 .בייחוד בתקופה המורכבת שעוברת על כולנו
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 פורים הכי אחי ישראלי

איך לתאר ולדבר את מה  .השנה לא ממש ידענו איך בכלל נגשים לפורים מבוגרים

  ם?בימים כל כך רגישי "עושים פורים"שאנחנו מרגישים? ואיך 

ות ובין התחושות השונות... ולכן החלטנו להוציא סקר לקהילה הרגשנו בין הקצו

. לאחר בחינת תוצאות הסקר וחשיבה משותפת של חושבים האנשיםבין מה הול

יש חשיבות לקיים שגרת חיים ולא לוותר  ה,הצוות הבנו שגם בימים מורכבים אל

 .על חיי התרבות בקהילה שלנו

 -הלכנו על קונספט כחול לבן  ,שונה החלטנו לקיים את מסיבת הפורים בצורה מעט

האווירה הייתה מותאמת והתפאורה הייתה מדוייקת. רצינו  הכי אחי ישראלי!

 לשמוח אבל גם לא לשכוח. 

 
 

היתה  ,הגיעו הרבה נשים לתרום את חלקן בהכנות השונות. והחלק המרגש מכל
ההתגייסות הגדולה של רבות מנשות יחיעם שהגיעו בשבת אחר הצהריים עם מגב 

 .ביד לנקות את חדר האוכל
 

 (30)המשך בעמ' 
 

מסיבת הפורים הייתה 
כמו אוויר לנשימה, ערב 
שהוציא קצת מהשגרה 
הלא פשוטה. המסיבה 

פשרה לנו להיות יחד, יא
להתחזק וגם לשמוח. 

יילים הדור הצעיר, הח
הגיבורים שלנו היו 
מגובשים אחד עם 

ה, לא ירדו יהשני
מהרחבה והרימו לכולנו 

 .את האווירה
אירוע בסדר גודל כזה 
מתחיל בהמון הכנות, 

מגיע לשיא באירוע 
ונגמר בחיסול ופירוק 

הכל. כל השלבים  של
האלה חשובים לא 

פחות מהאירוע עצמו. 
והשנה כוחה ועוצמתה 

של קהילת יחיעם 
את עצמה הוכיחה 

רתמות יהה .מחדש
להכנת התפאורה בימים 
)ובלילות( לפני המסיבה 

  .הייתה יפה ומרגשת
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 וחצי שעה על השעון חדר האוכל נוקה, צוחצח וחזר לקדמותו.  בכוחות משותפים

 !כוחה ויופיה של קהילה הז

אורי טל, רומי רוזנברג, אושרה  -תודה ענקית לצוות הנפלא שעמד בראש המשימה 

למען כולם. על  מ ו ש ל םעל ההתגייסות והפקת ערב  -רוזנברג וליאור פפר מאיר 

 .הרגישות, ההשקעה והאכפתיות

ית ברק, דנה סיטון ועוד הרבה נשים נפלאות שפקדו ערב ערב את חדר האוכל למיר

כדי להכין את התפאורה המהממת שהייתה. לרותם שביט המוכשרת שמדהימה 

אותנו כל שנה בכישרון שלה. תודה לליאור גלרט על ניהול ואירגון סופר מקצועי של 

כנס לבר לעזור במזיגה. הבר. לענת מוסי ושביט לזר הברמנים הראשיים ולכל מי שנ

לנועם פפר ושי רוזנברג על העזרה הטכנית הרבה. לסרחיו ארדיטי על העזרה בכל 

תחום הסאונד והתאורה. לחברי כיתת הכוננות על העזרה בתליית הרשת, הסחיבות 

 .והפינישים האחרונים

 .יחדותודה גדולה לקהילה שלנו ולכל מי שבחר לבוא, להתאוורר ולהתחזק 

 

 
 



 31                                                                                         2024יוני  עלון יחיעם
 

 פורים לכל הקהילההפנינג 

והוריהם במסגרת ’ את הפנינג פורים השנה תכננו, בנו והובילו ילדי שכבת כיתה ו

פרוייקט שנת המצווה שלהם. נפגשנו תחילה לתכנן ולעלות רעיונות, הילדים 

התחלקו לקבוצות משימה על פי התחנות שקבעו ומכאן כל קבוצה יצאה לדרך 

החגיגה. בהתרגשות גדולה הילדים גזרו, ודאגה שהתחנה שלה תהיה מוכנה לקראת 

צבעו, בנו, הרימו ותכננו איך לעשות את ההפנינג הכי שמח ומהנה עבור כלל ילדי 

  הקיבוץ.

פתחנו את האירוע בתהלוכת תחפושות עדלאידע משותפת שהסתיימה בחדר 

תחנות, פרסים, ריקודים, איפור, פופקורן ונקניקיות הן  -האוכל ישר לתוך המסיבה 

  טעימה ממה שהילדים חוו. רק

כל הכבוד לכם  -ניקים שהיו אחראיים ומקסימים ’בהפנינג היה כיף גדול בזכות הו

 לופים!אתם ממש א

 
 

תודה לזוהר רובינפלד על הרעיון והיוזמה לתרום לקהילה דרך קבוצת שנת המצווה. 

כל תודה להורים שלקחו חלק ועזרו במהלך הכנת ההפנינג, הפעלתו וסידור חדר האו

  בסופו.

  תודה גדולה לאביב פלצנקו האחד והיחיד על העזרה הרבה ועל מי שהוא עבורנו.

  להדס, ויטה, איתמר, גני, מיקה ורן על העזרה בהכנה והגשת האוכל.

 .זו תחילתה של מסורת מקסימה ומעצימה עבור בני המצווה

 (32)המשך בעמ' 
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נעים, ים צהרי עם החזרה ללימודים אחרי חופשת הפורים, נפגשנו על הדשא באחר

שבו שמבוקי  ,למופע קרקס בלתי רגיל שהתאים לכל הגילאים. מופע בידור היתולי

 .עושה צחוקים עם אנשים מהקהל וכיף לכולם

 !שדאג להכל ותיאם לנו את המופע המוצלח ,תודה ענקית להראל לביא

 
 

 משלוחי מנות לחיילי יחיעם

הסדיר שלנו, שכבר חודשים פורים הזה, יותר מתמיד, רצינו לפרגן ולהצדיע לחיילי ב

ואליהם  מגיעיםבשגרה לא רגילה. הביתה הם כמעט לא  -ארוכים נמצאים בשטח 

אין ספק שכולנו מתגעגעים! את מבצע איסוף הפינוקים התחלנו בקטן, ארגז אחד 

בכלבו שמהר עלה על גדותיו, עם מלא פינוקים וגם תרומות שהגיעו במזומנים. 

שלנו המון דברים טעימים שלא ישכחו כמה הם  חיילי הסדיר 41רכשנו עבור 

אהובים. את המשלוחים חילקנו רגע לפני המסיבה למי שחזר הביתה לסופשבוע. מי 

הפגש ולתת חיבוק ומרוב ישסגר שבת קיבל משלוח מיוחד לביתו. היה כל כך כיף ל

 .אף אחד לא צילם ותיעד..התרגשות 

רתמות המדהימה, כל אחד יהבראש ובראשונה לקהילה שלנו על התודה גדולה 
לצוות הכלבו על העזרה הרבה. לויטה, יאנה וענות והתרומה יבדרכו. לפרלה על הה

על ארגון וחלוקת המשלוחים.  ,על אריזת המשלוחים היפים. למירית ברק ,ושרי
את  רחיבהועדת חיילים שמועל העזרה בחלוקה לבתים. ול ,לטליה הספל ברמן

 .פעילותה בימים אלה
 

יקרים ואהובים, מחכים לכם כאן בבית תשמרו על עצמכם ותזכרו שאנחנו  חיילים
 !כאן להאיר לכם את הדרך הביתה
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 הופעות בחדר האוכל

אחד מהם הוא  .מסייעת בתחומים רבים האזוריתמתחילת המלחמה המועצה 

כמה רגעי נחת בימים המורכבים האלה. אנו מקבלים אופציות  כקהילה לנו אפשרל

רתמות אנשים ילהרמת ערבי מורל עבור הקהילה.  עם הסיוע הכספי והלסל תרבות 

קהילה, אנו הופכים את הערב למושקע, מהנה והזדמנות למפגש חברתי מהרבים 

 .בחדר האוכל לצד משהו לנשנש ובירה צוננת

 בפעילותזו הזדמנות להזמין את כל מי שרוצה להצטרף לעשייה, לקחת חלק 

ה מורכב מעשייה גדולה שכל כולה בהתנדבות אך עם , נשמח מאד. ערב כזתקהילתי

 .הרבה הכרת תודה והערכה

לאחרונה אירחנו את בן ויונתן ארצי למופע עם הרבה הומור ושירים ישראלים 

מופע עם דיאלוג הומוריסטי, ישראלי ומרים. מרכזי ב שותףאיכותיים. הקהל היה 

עם השירים  ,ת ועוצמתיתלהופעה נשי ,בנוסף הגיעו אלינו מנור שבת וענת חיטמן

הכי גדולים של המוזיקה הישראלית. המופע היה מצויין, הברמניות פינקו והייתה 

 וירה מדהימה.וא

 

 
 (34)המשך בעמ' 
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 ימי הזיכרון ועצמאות

  זוכרים תמיד. כל רגע, כל יום. והשנה אף מילה לא מדויקת מספיק.“

ום אחד רק מנגינה אחת שמציפה את הכל ומספיקה כדי לעצור. להתחבר ולקוות שי

 .”נהיה ראויים להם

 

 
 

אנשים  30עקב ההנחיות של פיקוד צפון, המגבילות אותנו להתקהלות של עד 

  .חדר האוכל תוךאת טקסי יום הזיכרון בהשנה ציינו  ,בשטח פתוח

אני רוצה להודות על ההבנה בשינוי אופי הטקסים המקובלים במסורת של יחיעם 

נו כל פעם מחדש להיות והתאמתם למצב. הגבלת ההתקהלות מאלצת אות

  יצירתיים, למצוא פתרונות מתאימים ולהתמודד עם מצבים חדשים.

על חוסר הנוחות שנגרמה לחלק מהנוכחים עקב הצפיפות וחוסר  מתנצלתאני 

 .המקום בחדר האוכל, שכבר אינו מותאם לקהילה הגדלה שלנו

אנחנו משקיעים מאמצים רבים לסדר ולעצב את חדר באוכל בהתאם לכל אירוע 

 ה.מוליצור במקום את האווירה המתאי
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 יום השואה

היו קהילות ואינן עוד:  רְאו,“יום הזיכרון לשואה ולגבורה תשפ"ד עמד בסימן 

 .”הקהילה היהודית ושִברה

הטקס הוקדש להתייחדות עם זכר השואה ותזכורת לכך שלעולם לא נשכח ונמשיך 

 .לספר את סיפורם של הנספים והניצולים

משפחות מתקופת  15כחלק מהטקס בחרנו להציג תערוכה בה סופר על גורלן של 

יבור הוזמן להדליק נר זיכרון אישי כדי המלחמה וגורל הקהילות אליהן השתייכו. הצ

 .להנציח את השמות והסיפורים

תודה גדולה לרז דגן על ההשקעה הרבה תכנון מהלך הטקס, הכנת התערוכה ובניית 

התפאורה. לקוראים הנהדרים: אהרון צדיק, מיכל בינסקי, עידית ליטני, אביבה 

למשימה מיד ועשו זאת אשר שנרתמו  ,גרוסמן, חגית בן חיים, מלי זגורי ושלהבת

 .על הצד הטוב ביותר. ולשקמה טורק ואיתי גבינט על קטע השירה היפיפה והמרגש

תודה ליהודית רוזנברג, שכל שנה מחדש נרתמת לסידור ועיצוב שולחן הזיכרון עם 

על סידור ההגברה ותפעולה. ליואל,  ,האלמנטים הנוסטלגיים. תודה לסרחיו ואיתי

 .שעזרו בסידור חדר האוכל ,פלאותאביב, יאנה ולנערות הנ

 (36)המשך בעמ'  
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 (35מעמ' המשך  – תרבות וקהילה)

 

עזרה לנו האמונה והתקווה שהעולם החדש יהיה אחר, שבארץ שלנו, בישראל, “

החברה תהיה צודקת, מוסרית, טהורה ובה ישמר צלם אדם בכל התנאים ובכל 

  המצבים.

 .סוף סוף שלום. היו געגועים לזה והיה החלום –וחלמנו על שלום 

רבן, -חווקה פולמן/  ”היאבקו עבורו שמרו על החלום, טפחו אותו,

 לוחמי הגטאות קיבוץ  ממייסדי

 

 זיכרון בסלון

 .זיכרון בסלון היא מסורת ישראלית לציון יום הזיכרון לשואה ולגבורה

למפגשים  –זיכרון בסלון מעבירה את שרביט הזיכרון מהטקסים הממלכתיים 

 .סלונים במקביל באלפי ,שמתקיימים מדי שנה ,אישיים, משמעותיים ומרגשים

  אביו של ישי. ,ל”השנה זכינו לשמוע את סיפורו של דוד רדל ז

ישי סיפר את סיפור הישרדותו של אביו שעבר ושרד את השואה כילד והתבגר לנער 

 .היבמהלך מלחמת העולם השני

תודה גדולה לישי על הזכות לשמוע את סיפורו של אביו, להעביר הלאה את הגבורה 

 .לזכור ולהנציח את אלה שכבר אינםוהחוזק ובעיקר 

תודה לסמדר על אירוח המפגש בספריה ולכל מי שהגיע לשמוע ולקח חלק במיזם 

 .המרגש הזה

 

 טקסי יום הזיכרון

, מה ניגשיםאיך . את ההכנות לקראת טקסי יום הזיכרון התחלנו עם מועקה גדולה

 ?ואיך מכינים את הלב לימי הזיכרון הקרביםעושים 

ת המורכבת של החודשים האחרונים, התחלנו עם שאלות איך לעצב מול המציאו

 לצד שמירב עלאת טקס הזיכרון לאחר האירועים הקשים של השבעה באוקטובר, 

אותו מבנה הטקס המסורתי המתקיים ביחיעם מידי שנה במסדר המרגש על הדשא, 

  לצערנו לא התאפשר לקיים בחוץ.

ל הגילאים והשכונות. בהובלתה המדויקת לצוות החשיבה התגייסו אנשים רבים, מכ

טקס סיפר הכתבה ותכננה את הטקס ברגישות רבה. יצרה מסגרת, שכהן, של רותי 

 ניצול מסיבת הנובה  סיפורו של הטבח בקיבוצים,  .שבעה באוקטוברהאת זוועות 
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והחטופים, כמובן והכמיהה מיחיעם, השוטרים שמסרו נפשם, הנופלים והנרצחים 

 .ברי יחיעם שנפלו במערכות ישראל במאבק על קיום המדינהועל חלהשבתם 

תודה מיוחדת לכל האנשים שהתגייסו לטקס המושקע והמרגש. בראש ובראשונה 

שהפיקו את הטקס עם המון מחשבה, יצירתיות אינסופית ועבודה  -לרותי ואושרה 

 .עד השעות הקטנות של הלילה

גנים המוכשרים שהובילו את נועם קמחי ויגאל ויינשטיין הנ -למקהלה תודה 

מתן טל, רחלי פפר, מלי זגורי, אהרון צדיק, זוהר רובינפלד,  -המקהלה. לזמרים 

שהתגייס ללוות את החזרות באופן  ,יהודית וגיורא גלרט. ולתום הורדי המקסים

 .מקצועי

אהרון צדיק, נתן חן, מיכה אוליאל, סיון אליהו, מתן טל, קארן טל, בת  ,לקוראים

קיים, יוכבד הספל, צליל יחזקאל, שי רוזנברג, ניב מורן, זוהר רובינפלד, שבע אל

ענבר מאירוביץ, בועז סמוכה, אור רביב, מעיין קורן, אורי טל, נילי אליהו ותמר 

 .ק’מונצ

 (38)המשך בעמ' 
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 (37מעמ' המשך  –)תרבות וקהילה 

 

את שמות יקרו, בהובלתה של רומי רוזנברג, על הנחת הפרחים לנעורים שלנותודה 

 .הורדת הדגל בזוםעל צילום  ,הנופלים. ולתומר מוסי צור

 ,על הקמת מערך ההגברה בצורה כל כך מקצועית. ולאורי טל ,תודה לסרחיו ארדיטי

על סידור החשמל והתאורה. למורדו  ,על תפעול ההגברה. לירון גביש ושקד גלרט

הקמת על  ,על תיעוד הטקס והכנת הסרטון. לאביב פלצנקו ושי רוזנברג ,וזיו

 .התפאורה והעזרה הטכנית

על המסדר ברחבת חדר האוכל במהלך  -כיתת הכוננות וחיילי הסדיר שלנו לחברי 

הורדת הדגל לחצי התורן. ולאור קורן על התיעוד. היה מרגש לראות את כל לובשי 

 .המדים במעמד המכובד הזה

 .תודה לכולכםטקס פתיחת אירועי יום הזיכרון. ברבים וטובים לקחו חלק 

 .אנו חיים מחמם את הלב לדעת שזו הקהילה שבה
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 טקס בבית העלמין

ל ”מדי שנה מתקיים טקס מרכזי בבית העלמין בצמוד לקברם של חיים בן יונה ז

רותם הצבאי. לטקס ישעת ל בני הקיבוץ, אשר נפלו על הגנת המדינה ב”ואיתן רון ז

מגיעות המשפחות, חברי יחיעם, נציגים מהצבא ואורחים רבים. במקביל מתקיים 

טן אותו פקדו השנה נציגים מכיתת הכוננות וחברים נוספים. טקס בבית העלמין הק

במסירות והשקעה כבר שנים רבות. תודה לך  ,את הטקס המרכזי מובילה רחלי פפר

רחלי על התגייסות ללא היסוס והפקת טקס נוגע ומרגש. תודה לכל מי שלקח חלק. 

יר רון, רונן נעמה אבירן, יהודית גלרט, קארן טל, רותי כהן, יא ,תודה למשתתפים

על ההכנות לטקס וליהודית  ,לישי רדל, עידן רז, חיים אלפנדרי וכאריםתודה רגב. 

 .רוזנברג על סידור והכנת חדר ההנצחה

 

 יום העצמאות

ו נלומפקד האש המסורתי למרגלות המבצר וחגיגת העצמאות לא יכ , אתלצערנו

ז החלטנו להיות א ,לקיים כמידי שנה. אך היה חשוב לנו לשמור על המורל גבוה

יצירתיים. ברחבת חדר האוכל התקיים טקס המעבר בין יום הזיכרון ליום העצמאות 

 .והנפת הדגל במעמד כיתת הכוננות. הטקס שודר בזום לקהילה

 
ארבע עגלות העצמאות שלנו עברו ברחבי הקיבוץ בו זמנית. חברי  ,ובסיום הטקס

עם מוזיקה  ,ידה התואמת למצבכיתת הכוננות והנעורים פינקו ושימחו את כולם במ

 !ישראלית, דגלים, בירות קרות, נקניקיות, תירס, טרופיות והמון אווירה

 ,על קיום הטקס. לנהגים שלנו ,לניב, אור קורן וכל חברי כיתת הכוננות תודה ענקית

שי, נועם, איתמר ומוטי. שהסתובבו בכל רחבי הקיבוץ ונענו לכל הודעה ובקשה 

 .ד של פינוקיםלהגיע למשלוח מיוח

 (40)המשך בעמ' 
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 (39מעמ' המשך  –)תרבות וקהילה 

 

על האווירה המטורפת שיצרתם, על החלוקה והחיוך לנעורים המדהימים שלנו 

 !שהעליתם בפני האנשים. אין כמוכם

תודה לצוות ההכנה המטורף שקישט את העגלות, הכין, בישל וארז את כל הפינוקים 

 !למען כולם

הגיעו יטו קרן טורגע לפני חצות, גדוד קרן של חיל התותחנים עם הנציגה שלנו 

לקחת מהאוכל שנשאר והתפנקו כולם בתירס ולחמניות עם נקניקיות תוצרת יחיעם 

 .י צוות עצמאותל ידשנארזו באהבה גדולה ע

עצמאות השנה. המפגשים שנוצרו הרבים וטובים סייעו והתגייסו לאירועי הזיכרון ו

ם יותר הביאו את הימים האלה להיות משמעותיי ,כרות והשותפותיבין האנשים, הה

 .מתמיד. סליחה אם לא ציינתי מישהו. הערכה היא גדולה לכולם
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 למילוי השאלון:
 

https://forms.gle/4VXU61JCc9zZQYBY6 
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 שמואל טל זיכרו לברכה

 69ביחיעם בגיל ונקבר נפטר 

 

 
 

 אבא

 …כבר כמה שבועות שאנחנו בתוך חלום רע

 …הראש מסרב להאמין לצרה שנפלה עלינו ,לא מעכלים

וכמה הרוח שלנו אתה בעצמך לא האמנת איזה בוגדני הוא הגוף שלנו לפעמים 

 …חזקה בניגוד לחולשתו של הגוף

לא מאמין אני פשוט לא אני  שלומיתי ,הלכנו יחד בפסח מסביב לבית ואמרת לי

 …מסוגל ללכת

 …אבוש ,כמה חזק נפשית היית

ממשיך לטפל  ,משתדל לא להטריח אף אחד מאיתנואיך נלחמת כבר כמה שנים 

 .הדבק שמחזיק אותנו יחד ,בכולנו ובעצמך
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 .כל מי שזכה להכיר אותך הרגיש איזה נשמה גדולה אתה

 ., רגוע, שקול, חדתמיד בסבר פנים יפות

שאפשר  אני בטוחה .ש אשכולות אמיתי הדוקטור גוגל הפרטי שלי ושל כולנואי

 .לדבר איתו על הכל ותמיד יודע לתת את העצה הכי נכונה שיש

 .יךלא היה צריך הרבה כדי להתמגנט אל

 .אתה גיבור אמיתי אבא

  .כמה כאב לך וכמה לא רצית לעזוב אותנו

איתנו שלא תהיה פה ,כמה גם ברגעים הכי כואבים שלך המשכת לדאוג מה יהיה 

 בכינו יחד 

השבועיים האחרונים היו טלטלה מאין כמוה היינו בפרידה אחת גדולה ממך כל פעם 

גם ברגעים הכי כואבים שלך … חושבים שהסוף הגיע אבל זכינו לעוד יום איתך

עוד סרטון עוד תמונה מתעדים רגעים … חייכנו יחד מצאנו תמיד על מה להתבדח 

ואפילו שידענו שהמוות מרחף מעלינו הראש והלב סרבו …ך יקרים במחיצת

 …ומסרבים להאמין 

  .החור שאתה מותיר בלב שלנו הוא עצום

שנהיה טובים שנאהב עד הרגע האחרון שלך הקפדת להגיד לנו דברי חוכמה 

  .והבטחנו לך שכך יהיה

ואנחנו כולנו נצטרך ללמוד את החיים מחדש  אנחנו לא יודעים איך לחיות בלעדייך

המורשת שלך ונגרום לך גאווה ונחת ולעולמי עולמים נישא אותך את הדרך  .נצליח

 .בליבנו

אומרים שאלוהים לוקח את הטובים מכולם מוקדם ופתאום זה לא נראה קלישאה 

 .היית הטוב מכולם ,כי אתה אבוש

   שלומית
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 רבקה

 מתי וענבל שלומית,

 נכדים

 בני משפחה וחברים

 משתתפים בצערכם מכל הלב

 בית יחיעם
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 עומר אלקבץ איננו

 15.5.24. ומר נפטר בתאריך ז׳ באייר התשפ״דע

 
 אי אפשר לתאר את הרגשות והתחושות.

 אי אפשר להסביר את גודל היגון והכאב.

 את החלל העמוק, את התהום הפעורה.

 ויבשו.את הדמעות שזלגו 

 בחיי משפחתנו. -את הסדק הנוראי הנפתח בחיינו

 

רטן ופגש התמודדויות קשות בשנתיים האחרונות התמודד עומר עם מחלת הס

עם מצא בתוכו את הדרך לעמוד מולן, בגבורה, אומץ לב, ופעם אחר פמנשוא 

 , סבלנות וענווה אין סופית.עצומים , כוחות נפשאמונה ואופטימיות

 

 . לוודאסיק לדאוג ולשמור עלינו ועל אחיוהדרך ובזמנים קשים לא הפ לאורך כל

 , לא רצה להקשות בשום צורה. שאנחנו בסדר. חשב עלינו כל הזמן

 זו  רק אחת מגדולותיו. 

 

 

 עומר שלנו,

 

אנחנו לא מאמינים 

שאנחנו כותבים עלייך 

 בלשון עבר. 

 

וקשה לתאר את האדם 

הכל כך מיוחד שהיית 

 במילים בודדות.

 

 

 אתה חסר לנו מאוד מאוד.
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תם שאין כמו ,, שמחה, הומור, שנינות וטוהרעומר, לכל מקום שהגעת הכנסת אור

 קסומה והמיוחדת שלך., רק בדרך הוכל זה מבלי טיפה אחת של מאמץ

 

, אהב מוסיקה. בעל חוש עומר אהב מאוד את הים והגלישה, ניגן בגיטרה ובקלידים

  .הומור ושמחת חיים. היה אוהב אדם

ודה שלימדת אותנו מהו אומץ אמיתי, צניעות, אופטימיות נצחית, אהבה אמיתית ת

 . לחיים וללא תנאים

 

הגדול של חיינו. וון אותנו באתגר ך ומכ, מחיינך מלאך בשמים, מסתכליועתה ה

 !ההתמודדות עם חסרונך

 

 . לחיות את החיים שעומר כל כך רצה מי יתן ונצליח

 .משמעות ועזרה הדדית, מלאים באהבה שמחה ואושר ,חיים מלאי תוכן

 

 

 .שמור על עצמך שם למעלה אהובנו

 כרך ברוך עימנו לעולמי עד. יויהי ז

 ,באהבה אין קץ

 , אבא, שחףאמא
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 מלי ואסי,

 שחף

 בני משפחה וחברים,

 הלב דואב

 מחבקים אותכם בחום

 כאבומשתתפים ב

 בית יחיעם
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 ת יחיעם משתתף בצער ושולח תנחומיםבי
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    

 טלי ומיכה רוזנקיאר
 

 לאמא פרנצי ולכל המשפחה
 !רק שמחה ואהבה תמיד

 אמיר חיותל
 ובני המשפחה

 האםעל מות 
 

 ז"ל רינה חיות

 
 

 שרונה סטולרול
 ובני ביתך
  ךעל מות אבי

 
 ז"ל יונתן )ג'וני( קליין

 ז"ל
 

 ולריה סלהובל
 והמשפחה

על מותו הפתאומי של 
  ךאחי

 ז"ל מקסים וילשנקר
 

 

 דביר)ג'ינג'י( עליזה וצבי ל
 וכל בני המשפחה

  םכעל מות כלת
 

 ז"ל ויולה דביר
 

 

 איה לביאל 
 וכל בני המשפחה בארץ ובחו'ל

 על מותה הטראגי
 של אחותך

 
 עליזה גבור )קליין(

  בתאונת דרכים בקנדהשנהרגה 



 
 

 

 

 

 

 



 

 

 עמירם קופר נהרג יחד עם שלושת חבריו, 

 חיים פרי, יורם מצגר ונדב פופוול בשבי החמס

 רוך ומבורךביהי זיכרם 

 

 

 ...והלב בוכה

 


